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                                           C O N C E P T 
 
 
 
Overleg: GGD Bestuur 
Notulist(e) Mevrouw L. van der Linden 
Leden van het bestuur: 
 
 
 
 
Leden van directie  

Mevrouw F. de Jonge (Almere), de heer F. Brouwer (Urk),  
mevrouw L. Hillebregt (Dronten), de heer R. Broekema (Lelystad), 
mevrouw S. Werkman (Noordoostpolder), De heer F. Brouwer (Urk) 
en de heer Van de Beld (Zeewolde). 
 
mevrouw M. Vluggen (directeur Publieke Gezondheid), de heer G. van 
Gulick (directeur financiën en bedrijfsvoering), de heer P. Visser 
(adjunct-directeur GGD), mevrouw K. Makarawung (directiesecretaris) 
en mevrouw L. van der Linden (verslag).  
 

Afwezig met bericht - 
 

 
Op uitnodiging: 
 

 
- 

 
Datum: 15 december 2022 
Tijd: 10.40 – 12.00 uur  
Locatie: Lelystad, GGD Flevoland 

 
 
 
1. Opening 
De heer Broekema opent de vergadering. 
 
 
1.1 Vaststellen agenda 
Aan de agenda wordt het onderwerp regiovorming toegevoegd. Dit punt zal bij de rondvraag worden 
besproken. Hierna wordt de agenda vastgesteld.  
 
1.2 Ingekomen stukken en mededelingen 
BacPG 
Tijdens de recente vergadering BacPG is onder andere gesproken over de forensisch geneeskundige 
zorg. Hierbij is gevraagd of het zinvol is om het onderwerp ook via de veiligheidsregio’s te agenderen.  
De heer Broekema meldt tevens dat er een nieuwe voorzitter is gekozen, de wethouder publieke 
gezondheid van gemeente Zwolle. 
 
 
2. Concept-notulen 10 november 2022 
Naar aanleiding van de notulen wordt door mevrouw De Jonge opgemerkt dat de ambtenaren hebben 
aangegeven slechts zeer ten dele te zijn meegenomen bij het opstellen van het uitvoeringsplan. 
Vanuit een andere gemeente wordt opgemerkt dat dit punt in de vorige vergadering reeds is 
aangegeven en hierover inmiddels is gesproken met de ambtenaren.  
 
Opmerkingen ten aanzien van de actiepunten 
De actiepunten 1 en 4 staan op de agenda. 
Actiepunt 2 wordt gepland en de actiepunten 3 en 5 zijn afgehandeld. 
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3. Concept gezamenlijk opgaven- en uitvoeringsplan  
De heer Broekema geeft een korte toelichting. 
 
 
De thema’s van het Meerjarenbeleidsplan 2023-2029 worden geconcretiseerd in een opgave- en 
uitvoeringsplan 2023-2026 op het niveau van concrete opgaven en activiteiten. In de vergadering van 
september is het concept opgave- en uitvoeringsplan voor eerste beeldvorming geagendeerd geweest. 
Parallel aan deze bestuurlijk agendering destijds, hebben adviseurs van gemeenten hun reactie 
kunnen geven op het betreffende concept. In het meegestuurde concept zijn de reacties al dan niet 
meegenomen. De argumentatie voor wel/niet meenemen van ingediende reacties is bijgevoegd in 
bijlage 3.2. 
Tevens zijn de eerder in het AB gemaakte opmerkingen meegenomen in deze versie. 
De koppeling van middelen aan het concept uitvoeringsplan wordt meegenomen in het proces van 
voorbereiding ontwerpbegroting 2024. 

Opgemerkt wordt dat de thema’s uit het Meerjarenbeleidsplan en de daarmee afgeleide opgaven en 
activiteiten in het concept uitvoeringsplan, grote overlap kennen met het Gezond en Actief Leven 
Akkoord (GALA). De gezamenlijk geformuleerde ambities van GGD Flevoland zijn daarmee in lijn met 
de landelijke ontwikkeling ten aanzien van versterking preventie. 

Het concept uitvoeringsplan wordt besproken en de gemaakte opmerkingen worden meegenomen in 
het definitief concept uitvoeringsplan dat in de vergadering van januari 2023 wordt geagendeerd ter 
vaststelling. 

Opmerkingen van de bestuurders: 
 Mevrouw Hillebregt geeft aan dat het plan goed aansluit bij de behoeften. 
 Mevrouw De Jonge geeft aan dat gemeente Almere de opties verkent van lokaal versus 

collectief organiseren. Dit omdat de wensen per gemeente verschillend zijn en haar gemeente 
met andere problematieken te maken heeft. Zij wil GGD Flevoland graag lokaal inzetten onder 
andere voor de kennistaak. Vanuit de gemeente wordt voornamelijk ingezet op lokale 
gezondheidsvraagstukken, vanwege de behoeften van de inwoners van gemeente Almere. 
Tevens is de financiële dekking nog onbekend. Wel is er de wens om samen met GGD 
Flevoland op te trekken in dit traject. Het is de verwachting dat er rond april 2023 meer 
bekend zal zijn over het plan Positief Gezond Almere 

 Mevrouw Werkman waarschuwt voor eventuele overlap en mogelijk dubbelingen met IZA. Hoe 
wordt hiermee omgegaan? Vanuit haar gemeente betreft de rol van GGD Flevoland voor nu 
voornamelijk een regionale rol in het uitvoeringsplan. 

 De heer Brouwer geeft aan dat hij inzicht nodig heeft in de bijbehorende financiële middelen. 
 De heer Van de Beld is enthousiast over het plan en ziet graag dat het uitvoeringsplan samen 

valt met de processen en activiteiten in de gemeenten.  
 De heer Broekema geeft aan dat het uitvoeringsplan inhoudelijk goed is opgesteld. Wat er nog 

ontbreekt is hoe dit wordt bekostigd. Welke activiteiten komen voort uit bestaande 
financiering, en welke activiteiten vragen om extra financiering via de inwonerbijdrage of de 
SPUK/GALA? Hij ziet dit graag verwerkt in een toegevoegde kolom. 

Besluit: 
Het bestuur vormt een mening over het concept gezamenlijk opgaven- en uitvoeringsplan “Een 
gezonde toekomst in Flevoland 2023-2026”. Tevens neemt het bestuur kennis van het verloop van het 
proces dat leidt tot vaststelling van het opgaven- en uitvoeringsplan. 
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4. Voorbereiding kader begroting 2024 
De heer Van de Beld geeft een korte toelichting op de voorbespreking met de heer Van Gulick waarna 
de heer Visser een presentatie geeft. 
 

De presentatie laat zien waar wij nu staan (2022 en 2023) en wat er te verwachten valt voor 2024 in 
de zin van ’gezondheidsdoelstellingen uit het meerjarenbeleidsplan en financiën. Met het oog op de 
voorgaande begrotingswijziging heeft het Algemeen Bestuur in januari 2022, onder andere vanuit de 
landelijke benchmark GGD’en, geconcludeerd dat het collectieve budget voor wettelijke taken van 
GGD Flevoland krap is. De directie heeft deze analyse herhaald met de cijfers van de recente nieuwe 
landelijke benchmark. Het cijferbeeld van GGD Flevoland blijkt in grote lijnen ongewijzigd ten opzichte 
van de voorgaande benchmark. GGD Flevoland heeft in relatie tot andere GGD’en één van de laagste 
vergoedingen voor het uitvoeren van de wettelijke taken Publieke Gezondheid. De directie stelt dat er 
daarom geen mogelijkheden worden gezien om in 2024 tot besparing op de uitvoering van de 
wettelijke taken te komen. 

Voor 2023 is het beeld dat GGD Flevoland te maken krijgt met een forse stijging van kosten, onder 
andere vanuit de lopende CAO besprekingen, stijging van energie- en huisvestingskosten en de kosten 
voor ziektevervanging bij het huidige hoge ziekteverzuim. Voor een belangrijk deel heeft de 
kostenstijging een structureel karakter en zal het financiële effect ervan doorwerken naar 2024 en 
volgende boekjaren. 

De heer Van Gulick merkt hierover op dat de kostenstijging in lijn is met de landelijk breed ervaren 
inflatie. Voor 2023 dreigt dan ook een tekort van ongeveer € 950.000 ten laste van de Algemene 
Reserve (circa 10% van het collectieve budget van GGD Flevoland). Het financiële beeld is te meer 
uitdagend in combinatie met het relatief lage weerstandvermogen van GGD Flevoland.  

De directie zal daarom, ter voorbereiding op de bestuursvergadering van het Algemeen Bestuur in 
januari 2023 scenario’s voorbereiden ter ondersteuning van bestuurlijke keuzes 2023 en ter 
voorbereiding van het financiële kader voor de ontwerpbegroting 2024 (en meerjarenraming). Daarin 
zal op onderdelen met bandbreedtes worden gewerkt en zal tevens duidelijk worden gemaakt wat de 
consequenties van nee-keuzes zijn. 

Er wordt gevraagd waarom er kosten zijn voor de Nagelerweg (Noordoostpolder) als GGD Flevoland 
verhuist naar de locatie van het Vlie. De heer Van Gulick reageert hierop dat de nieuw te bouwen 
locatie mooier is, maar zeker niet goedkoper. Ook kostenverhogend is dat nieuwe pand zal worden 
gehuurd, terwijl het huidige pand aan de Nagelerweg eigendom is van GGD Flevoland. 
 
Naast het pand aan de Nagelerweg heeft GGD Flevoland ook de panden in Almere (Boomgaardweg en 
Veluwezoom) en het pand in Lelystad (Noorderwagenstraat) in eigendom. Alle actuele 
huisvestingsontwikkelingen worden benoemd in de komende (ontwerp)begroting 2024 en 
meerjarenraming. 
 
Ten aanzien van de versterking pandemische paraatheid wordt aangegeven dat er incidenteel geld in 
het vooruitzicht is gesteld door het Rijk. Het is nog afwachten of dit structurele middelen worden. 
 
Ten aanzien van de regionale preventie-infrastructuur wordt bekeken of deze gezamenlijk kan worden 
gefinancierd vanuit GALA. Dit zal met gemeenten en zorgverzekeraar nader worden bekeken en 
worden uitgewerkt. Hierbij wordt ook bekeken op welke bestuurlijke tafel(s) de bestuurlijke 
afstemming het meest passend is. 
 
Besluit: Het bestuur vormt in de vergadering van het Algemeen Bestuur van januari 2023 een mening 
over het kader voor de voorbereiding op de begroting 2024. Het bestuur geeft aan een voorbereidend 
advies op basis van keuzemodel/scenario’s (geen uitbreiding budget inwonerbijdrage/uitsluitend 
ophoging budget inwonerbijdrage voor dekking onvermijdelijke kostenstijging /ophoging budget 
inwonerbijdrage voor uitbreiding nieuwe taken) te willen ontvangen en op basis hiervan een keuze wil 
maken. 
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5. Proces wijziging gemeenschappelijke regeling 
Wethouder Hillebregt geeft een korte toelichting. 
 
Op basis van de van de bestuurlijk vastgestelde uitgangspunten (29 september 2022), is een voorstel 
voor proces opgesteld dat nu voorligt. De uitgangspunten zijn: 
 Het algemeen bestuur doet een voorstel van de wijzigingen naar de colleges. 
 De bepalingen van de Wgr worden op een technische manier opgenomen in de 

gemeenschappelijke regeling. 
 Er wordt in het proces waar mogelijk gelijk opgetrokken met de Veiligheidsregio Flevoland en de 

wijziging van de gemeenschappelijke regeling van Veiligheidsregio Flevoland. 
 Het inrichten van het dagelijks bestuur wordt in de huidige wijziging van de gemeenschappelijke 

regeling meegenomen. 
 
De besluitvorming over dit procesvoorstel is ook geagendeerd voor de AB’n van beide 
veiligheidsregio’s op 7 december 2022 jl. In afstemming met de bestuurlijk portefeuillehouders heeft 
vooruitlopend op de agendering in deze vergadering, de informatiebijeenkomst(als onderdeel van het 
procesvoorstel) voor gemeentelijk adviseurs reeds plaatsgevonden. De uitkomst van deze bijeenkomst 
heeft vervolg door in kleiner comité (adviseurs gemeenten met verschillende expertise) in te zoomen 
op met name de thema’s ‘informatieplicht’ en ‘participatie’. Tevens wordt een informatiebijeenkomst 
voor raadsleden voorbereid.  
 
Er wordt gevraagd of de raadsleden ook in het proces worden betrokken? Vanuit de ambtelijke 
ondersteuning is aangegeven dat dit in een later traject plaatsvindt. In februari 2023 volgt een 
informatiebijeenkomst voor de raadsleden en tevens een raadsinformatiebrief. 
Vanuit het bestuur wordt aangegeven dat het van belang is om voor raadsleden vooral duidelijk te 
maken welke rol en invloed zij hebben ten aanzien van een gemeenschappelijke regeling. De brief zal 
via de colleges worden verzonden en zal vooraf worden afgestemd met de bestuurlijk 
portefeuillehouders. 
 
Besluit: 

 Het bestuur stelt het proces van wijziging van de gemeentelijke regeling vast. 
 Het bestuur stemt in met de implementatie van de artikelen van de Wgr op basis van de op   

29 september 2022 vastgestelde uitgangspunten zoals in bijlage 2 beschreven, onder 
voorbehoud van verdere bespreking met de adviseurs. 

 Het bestuur communiceert in lijn met het voorgestelde proces met de respectievelijke 
gemeenteraden en colleges van de leden van het algemeen bestuur. 

 Het bestuur geeft op basis van het bijgevoegde proces en uitwerking van de uitgangspunten 
de directie opdracht een voorstel van de tekst gewijzigde gemeenschappelijke regeling te 
agenderen voor de vergadering in maart 2023. 

 Het bestuur neemt het besluit om de inrichting van het dagelijks bestuur op te nemen in de 
GR-tekst op de manier zoals in bijlage 2 beschreven. 

 
 
6. Planning bestuurlijke voorbereiding vergaderingen AB GGD Flevoland 
De heer Broekema geeft een korte toelichting. 
Begin dit jaar is op aangeven van het ambtelijk overleg GGD Flevoland en in afstemming met de 
vorige voorzitter AB, besproken om te komen tot een aanpassing in de voorbereiding van vergadering 
van het AB. Het kernpunt hierbij was het ambtelijk overleg GGD te plannen vóórdat de stukken voor 
de vergadering worden verzonden worden. Dit leidt tot de voorgestelde aangepaste planning.  

Besluit: het bestuur stemt in met de voorgestelde planning voorbereiding vergaderingen algemeen 
bestuur, wat betekent dat de agenda en stukken voor de vergadering van het algemeen bestuur 
uiterlijk één week voorafgaand aan de vergadering worden verzonden. 
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7. Onderzoek doorontwikkeling samenwerking RAV FLGV 
RAV Flevoland en RAV Gooi en Vechtstreek zijn verenigd in een coöperatie. De directies van de GGD 
Flevoland, de Regio Gooi en Vechtstreek en de RAV’s willen laten onderzoeken op welke wijze de 
nadelen van een ‘gespleten werkgeverschap’ kunnen worden opgeheven plus ruimte geven aan 
mogelijk verder efficiencyvoordeel voor de RAV’s. De resultaten van het onderzoek worden in 
april/mei 2023 verwacht. De te verwachtte kosten die hiermee zijn gemoeid, worden gedekt door de 
RAV’s. 
 
Besluit: 

 Het bestuur stemt in met de onderzoeksopdracht doorontwikkeling samenwerking regionale 
ambulancevoorzieningen Flevoland en Gooi en Vechtstreek nr. 22.0005135 en hierbij de 
verschillende opties te bekijken. Eventuele aanvullende aandachtspunten worden meegegeven 
aan de vertegenwoordiger in de ledenraad van de coöperatie RAV’s. 

 
 
8. Rondvraag 
Regionale indeling IZA/WOZO/GALA 
Mevrouw De Jonge geeft aan dat het uitgangspunt zou moeten zijn dat de wethouders in overleg met 
de zorgverzekeraar de indeling bepalen en niet dat de indeling vanuit het zorgkantoor wordt opgelegd. 
Vanuit gemeente Almere is het de wens om regio Gooi en Vechtstreek erbij te betrekken en beide 
regio’s als één platform te zien. Beide veiligheidsregio’s zijn klein en hebben dezelfde belangen.  
De heer Van de Beld reageert hierop dat zijn gemeente voornamelijk georiënteerd is op regio 
Noordwest Veluwe. 
Mevrouw Werkman reageert dat de raad van de gemeente Noordoostpolder geen voorstander is van 
een fusie van de veiligheidsregio’s Flevoland en Gooi en Vechtstreek en vindt dat het extra complex 
wordt als regio Gooi en Vechtstreek inzake GALA wordt betrokken bij de regionale indeling. 
Vanuit het bestuur wordt aangegeven dat de regionale indeling pragmatisch moet worden bekeken en 
dat dit onderwerp op een later moment nader wordt besproken. 
 
Het Vlie 
Mevrouw Werkman stelt voor om in 2023 een presentatie inzake Het Vlie te agenderen voor een 
vergadering GGD bestuur. 
 
Kerstborrel 
De kerstborrel van GGD Flevoland is op 20 december aanstaande in hotel Van der Valk Lelystad. De 
heer Broekema geeft hier een korte toespraak en nodigt het bestuur uit hierbij aanwezig te zijn. 
 
 
Aldus vastgesteld op 19 januari 2023 en getekend op @@ 2023 
 
 
te Lelystad, 
 
 
R. Broekema     M. Vluggen 
voorzitter     secretaris 
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Actielijst behorend bij notulen 15 december 2022 
Nr 
 

Datum 
overleg 

Omschrijving actie incl. beoogd effect Verantwoordelijk 
uitvoering 

Plandatum 
gereed 

Datum 
gerealiseerd 
 
 

      

1 15-12-2022 Contact ambtenaren publieke gezondheid inzake deelname/input in 
uitwerkingstraject 

Mevrouw Makarawung Januari 2023  

2      

3      
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